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EXTRAS 

din stenograma ședinței Senatului din 3 aprilie 2024

Doamna Silvia-Monica Dinică:

Mulțumesc, domnule președinte de ședință.

Stimați colegi,

„Ministrul Rafila a renunțat la 700 de milioane din PNRR care erau direcționați către 

construcția de spitale”.

După aceea ne-am revoltat cu toții aici, de la tribună, când am văzut că nu face normele pentru 

Planul național de combatere a cancerului. Aseară am constatat cu surprindere că ministrul Rafila 

iarăși eșuează. Avem un spital nou, construit de societatea civilă, de la zero, și ministrul Rafila nu îi dă 

aviz. Prin urmare, nu e în stare să preia un spital construit la cheie. Acest spital a început deja să adune praf 

în mâinile statului român. Ce credeți că piedică găsește ministrul Rafila? Nu-i dă aviz de funcționare.

Domnule Rafila, ne demonstrați din nou că nu vă pasă deloc de bolnavii din România. Vă 

bateți joc de munca oamenilor care au lucrat sau care au donat ani la rând pentru a face posibil ceea ce 

statul român nu a fost în stare să construiască timp de mai bine de 10 ani. Stați acum și ne spuneți că 

nu vă convine cum este așezat moțul din vârful căciulii; este pe dreapta și ar trebui să fie pe stânga și 

unghiul la care este aplecat este 45 de grade și ar trebui să fie 30. În tot acest timp, spitalele din 

România funcționează fără aviz de incendiu. 511 unități sanitare nu au autorizație de incendiu în 2023. 

Acolo nu ne mai împiedicăm de hârtii, nu-i așa, domnule Rafila?

În România sunt diagnosticați anual, în medie, 422 de copii și adolescenți, potrivit statisticilor. 

Sunt diagnosticați cu cancer, iar de cele mai multe ori salvarea lor vine din străinătate, pentru că 

spitalele din România sunt incapabile să acceseze fonduri pentru noi tehnologii sau tratamente 

moderne, părinții sunt nevoiți să caute soluția în spitalele din străinătate. Este ridicol!

Stimați guvernanți, nu vă este rușine de ceea ce faceți?!

În loc să stați îngropați în birocrație și să lăsați un spital modern predat la cheie să nu 

funcționeze, puneți mâna și rezolvați problema! Dacă nu sunteți în stare de așa ceva, lăsați pe 

altcineva la Ministerul Sănătății.

Copiii din România merită să aibă parte de tratamente moderne într-un spital nou, într-un spital 

la care au contribuit zeci de mii de oameni.

Silvia Dinică, senator, Circumscripția nr.42 București


